بيان صحفي شركة الضمان للتأمين الإسلامي " بيمه" ش.م.ع.ق.



تعلن شركة الضمان للتأمين الإسلامي "بيمه" ش.م.ع.ق عن ارتفاع صافي أرباح حملة الأسهم بنسبة 20٪ في العام المالي 2024

- إجمالي الوثائق المكتتبة: ارتفعت بنسبة 27٪ على أساس سنوي لتصل إلى 510.5 مليون ريال قطري (السنة المالية 2023: 401.3 مليون ريال قطري)، مدفوعة بالنمو عبر كافة القطاعات
- صافى أرباح حملة الأسهم: ارتفع بنسبة 20٪ ليصل إلى 84.6 مليون ربال قطري (السنة المالية 2023: 70.3 مليون ربال قطري)
 - ربحية السهم: بلغت 0.42 ريال قطري، مما يعكس نموا بنسبة 20٪ مقارنة بالسنة المالية 2023 (0.35 ريال قطري)
- حقوق حملة الأسهم: ارتفعت بنسبة 10٪ لتصل إلى 557.6 مليون ريال قطري (السنة المالية 2023: 505.0 مليون ريال قطري)
- صافي الدخل من الاستثمارات: ارتفع بنسبة 18٪ ليصل إلى 37.3 مليون ريال قطري (السنة المالية 2023: 31.6 مليون ريال قطري)
 - نسبة الملاءة المالية: ارتفعت إلى 365.3٪ (السنة المالية 2023: 351.4٪)
- توصية بتوزيع أرباح: اقتراح بتوزيع أرباح على المساهمين بقيمة 0.2 ريال قطري للسهم الواحد بإجمالي يبلغ 40 مليون ريال
 قطري

أبرز النتائج المالية للسنة المالية 2024





بيان صحفي شركة الضمان للتأمين الإسلامي " بيمه" ش.م.ع.ق.

الدوحة، قطر، 26 يناير 2025 – أعلنت شركة الضمان للتأمين الإسلامي "بيمه" ش.م.ع.ق ("بيمه" أو " الشركة") إحدى شركات التأمين الإسلامية الرائدة في دولة قطر ، عن نتائجها المالية للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2024، والتي أظهرت أداء قويا عبر المقاييس المالية والتشغيلية.

ارتفع إجمالي الوثائق المكتتبة بنسبة 27٪ ليصل إلى 510.5 مليون ريال قطري مقارنة ب 401.3 مليون ريال قطري في عام 2023 وقد تم تسجيل نمو في جميع القطاعات الرئيسية.

ارتفع صافي أرباح حملة بنسبة 20٪ ليصل إلى 84.6 مليون ريال قطري، مقارنة ب 70.3 مليون ريال قطري في العام السابق. مدعوماً بالإدارة الفعالة للتكاليف وممارسات الاكتتاب المنضبطة. وارتفعت حقوق حملة الأسهم بنسبة 17٪، لتصل إلى 174.4 مليون ريال قطري، في حين ارتفعت حقوق المساهمين بنسبة 10٪، لتصل إلى 557.6 مليون ريال قطري. كذلك نمت ربحية السهم لتصل إلى 0.42

ارتفع صافي الدخل من الاستثمارات بنسبة 18٪ ليصل إلى 37.3 مليون ريال قطري، مقارنة ب 31.6 مليون ريال قطري في عام 2023. وجاء ذلك مدفوعا باستراتيجية "بيمه" الاستثمارية المتنوعة التي تواصل تحقيق عوائد مستقرة لكل من حملة وثائق التأمين وحملة الأسهم. وارتفعت الاستثمارات بالقيمة العادلة إلى 837.3 مليون ريال قطري في عام 2024، مقارنة ب 794.3 مليون ريال قطري في عام 2023، مما يؤكد نهج الشركة الحكيم لإدارة الأصول. وتماشيا مع أهدافها المالية، نفذت بيمه تحسينات على نظام التقارير المالية المعيار الدولي للتقارير المالية رقم 17، مما يسهل مزيدا من الدقة والشفافية في الإفصاحات المالية.

أظهرت نسب التأمين نهجا متوازنا للاكتتاب والكفاءة التشغيلية وقد حافظت النسبة المجمعة على قوتها عند 79.8٪، مما يؤكد إدارة المخاطر المنضبطة والمرونة التشغيلية في بيمه.

شركة الضمان للتأمين الإسلامي ش.م.ع.ق. ("بيمه") هي شركة رائدة في مجال التأمين الإسلامي مدرجة في بورصة قطر ويتم التداول بأسهمها تحت الرمز (BEMA). وهي حاصلة على تصنيف A3 للقوة المالية طويلة المدى مع نظرة مالية مستقرة من قبل وكالة التصنيف العالمية موديز وتصنيف للقوة المالية عند A- (ممتاز) والتصنيف الائتماني للمصدر على المدى الطويل عند "a-" (ممتاز) من وكالة إيه أم بيست، مما يؤكد التزامها بتقديم حلول مبتكرة ومتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية.

تم تحقيق الكفاءات التشغيلية في عام 2024 من خلال تحسين العمليات والتقدم التكنولوجي. وشملت المبادرات الرئيسية تحسين عمليات المطالبات والاكتتاب، مما أدى إلى تحسينات قابلة للقياس في الكفاءة ورضا العملاء. أطلقت الشركة بوابة إلكترونية محسنة وتطبيق للهاتف المحمول لتبسيط مشاركة العملاء وقدمت أدوات آلية لتبسيط العمليات. وتم تعزيز أطر الامتثال بما يتماشى مع لوائح مصرف قطر المركزي، مما يضمن ممارسات حوكمة قوية. كما أحرزت بيمه تقدماًفي جهودها في مجال الرقمنة، بما في ذلك أتمتة مخصصات المرآب وإدخال أنظمة تسجيل المخاطر لتعزيز مراقبة الامتثال.

كما وسّعت بيمه وجودها في السوق من خلال الشراكات الاستراتيجية وجهود اكتساب العملاء. حيث لعبت العقود عالية القيمة مع العملاء من الشركات وتوسيع قاعدة العملاء الافراد دورا مهما في تعزيز ريادة بيمه في السوق. بالإضافة إلى ذلك، حققت الشركة معدل تقطير مرتفع، مما يدل على التزامها برعاية المواهب المحلية بما يتماشى مع رؤية قطر الوطنية 2030.

صفحة 2 من 3

بيان صحفي شركة الضمان للتأمين الإسلامي " بيمه" ش.م.ع.ق.

وبناء على النتائج المالية القوية للشركة، فقد قرر مجلس الإدارة التوصية للجمعية العمومية العادية للشركة بتوزيع أرباح سنوية على المساهمين بنسبة 20٪ من القيمة الاسمية للأسهم بقيمة إجمالية تبلغ 40 مليون ربال قطري (ما يعادل 0.2 ربال قطري للسهم).

وتعليقا على هذه النتائج، قال السيد/ ناصر راشد المسند، الرئيس التنفيذي لشركة بيمه: "يمثل عام 2024 علامة فارقة في رحلة بيمه حيث نواصل إظهار المرونة والقدرة على التكيف في بيئة السوق سريعة التغير. وتعد نتائجنا المالية القوية دليلا على ممارسات الاكتتاب المنضبطة والاستراتيجيات المبتكرة والتزامنا بالكفاءة التشغيلية. وتعكس إنجازات "بيمه" هذا العام الجهود التعاونية التي تبذلها فرقنا لتقديم قيمة استثنائية لمساهمينا وحاملي وثائق التأمين. وبينما نمضي قدما، نواصل التركيز على الاستفادة من التكنولوجيا لتعزيز تجربة العملاء، وتوسيع وجودنا في السوق، وتعزيز أطر الحوكمة لدينا. وبالنظر إلى عام 2025، ونحن مصممون على مواءمة مبادراتنا الاستراتيجية مع رؤية قطر 2030، وضمان مساهمتنا بشكل هادف في النمو الاقتصادي والتنمية في البلاد".

للاطلاع على البيانات المالية الكاملة للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2024 والمعلومات الإضافية، يرجى زيارة www.beema.com.qa.. لأية استفسارات، يرجى الاتصال بإدارة علاقات المستثمرين في " بيمه" على investorrelations@beema.com.qa

معلومات مهمة

تم إعداد هذا البيان الصحفي من قبل شركة الضمان للتأمين الإسلامي "بيمه" (ش.م.ع.ق.) ("الشركة") لأغراض إعلامية فقط. لا يشكل هذا البيان الصحفي عرضا أو دعوة أو التماسا لأي عرض للاكتتاب أو شراء أي أسهم أو أوراق مالية أخرى أو توصية بالاستثمار في أي أسهم أو أوراق مالية أخرى. لا يقصد من هذا البيان الصحفي الاعتماد عليه كأساس لقرار الاستثمار ، وهو ليس كاملا ولا ينبغي افتراض أنه مكتمل. يتم توفيره لأغراض المعلومات فقط. يخضع أي استثمار لمخاطر مختلفة ، لم يتم تحديد أي منها هنا. يجب النظر بعناية في جميع هذه المخاطر من قبل المستثمرين المحتملين قبل اتخاذ أي قرار استثماري.

في حين أن المعلومات الواردة في هذا المستند قد تم نشرها بحسن نية، فإن الشركة لا تقدم أي ضمانات أو تأكيدات أخرى (صريحة أو ضمنية) فيما يتعلق بدقة أو اكتمال هذه المعلومات. لا تتحمل الشركة والشركات التابعة لها وأي من مديريها أو مسؤولها أو شركانها أو أعضائها أو وكلائها أو مستشاريها أي الآزام أو مسؤولية ولا تدين بأي واجب رعاية لأي عواقب لأي شخص يتصرف بالاعتماد على المعلومات الواردة في هذا البيان الصحفي أو لأي قرار يستند إليه. لا تتعهد الشركة بتوفير الوصول إلى أي معلومات إضافية أو تحديث هذا البيان الصحفي أو تصحيح أي أخطاء قد تصبح واضحة. تستند البيانات الواردة في هذا البيان الصحفي أو لأي قرار يستند إليه. لا تتعهد الشركة بتوفير الوصول إلى أي معلومات إضافية أو تحديث هذا البيان الصحفي أو تصحيح أي أخطاء قد تصبح واضحة. تستند البيانات الواردة في هذا البيان الصحفي والتي ليست حقائق تاريخية إلى التوقعات والتقديرات والآراء والمعتقدات الحالية للشركة. وتنطوي هذه البيانات على معاطر معروفة وغير معروفة، وشكوك وعوامل البيانات الواردة في هذا البيان الصحفي والتي ليست حقائق تاريخية إلى التوقعات والتقديرات والآراء والمعتقدات الحالية للشركة. وتنطوي هذه البيانات على مخاطر معروفة وغير معروفة، وشكوك وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد علي. إنه هذه البيانات الصحفي إلى ذلك، يحتوي هذا البيان الصحفي على "بيانات تطلعية". قد تختلف الأحداث أو النتائج الفعلية أو الأداء الفعلي عن تلك المنعكسة أو المتواخاة في هذه البيانات التطلعية.

لم تتم الموافقة على هذا البيان الصحفي من قبل هيئة تنظيم الأوراق المالية في قطر أو أي دولة أو ولاية قضائية أخرى.

نهاية البيان الصحفي





Damaan Islamic Insurance Company Q.P.S.C. "Beema" reports a 20% increase in Shareholders' Net Profit in the financial year 2024

- Gross Written Contributions (GWC): Increased by 27% year-on-year to QAR 510.5 million (FY 2023: QAR 401.3 million), driven by growth across all segments
- Shareholders' Net Profit: Increased by 20% to QAR 84.6 million (FY 2023: QAR 70.3 million)
- Earnings Per Share (EPS): Reached QAR 0.42, reflecting a 20% growth compared to FY 2023 (QAR 0.35)
- Shareholders' Equity: Increased by 10% to QAR 557.6 million (FY 2023: QAR 505.0 million)
- Net Investment Income: Increased by 18% to QAR 37.3 million (FY 2023: QAR 31.6 million)
- Solvency Ratio: Further increased to a strong 365.3% (FY 2023: 351.4%)
- Dividend Recommendation: Proposed a dividend to shareholders of QAR 0.2 per share, amounting to a total of QAR 40 million



Financial year 2024 key financail highlights

Doha, Qatar, 26 January 2025 – Damaan Islamic Insurance Company Q.P.S.C. ("**Beema**" or the "**Company**"), a leading provider of Islamic insurance in Qatar, announced its financial results for the fiscal year ended December 31, 2024, demonstrating strong performance across financial and operational metrics.

Gross Written Contributions (GWC) increased by 27% to QAR 510.5 million compared to QAR 401.3 million in 2023. Growth was recorded across all key segments. Shareholders' Net Profit increased by 20% to QAR 84.6 million, up from QAR 70.3 million in the previous year. This growth was supported by effective cost management and disciplined underwriting practices. Policyholders' equity increased by 17%, reaching QAR 174.4 million, whilst Shareholders' Equity rose by 10%, totaling QAR 557.6 million. Earnings Per Share (EPS) improved to QAR 0.42, compared to QAR 0.35 in 2023, reflecting the Company's ability to enhance shareholder value.



PRESS RELEASE Damaan Islamic Insurance Company "Beema" Q.P.S.C.

Net Investment Income increased by 18% to QAR 37.3 million, up from QAR 31.6 million in 2023. This was driven by Beema's diversified investment strategy, which continues to generate stable returns for both policyholders and shareholders. Investments at fair value rose to QAR 837.3 million in 2024, up from QAR 794.3 million in 2023, underscoring the Company's prudent asset management approach. In alignment with its financial goals, Beema implemented enhancements to its IFRS-17 financial reporting system, facilitating greater accuracy and transparency in its financial disclosures.

Insurance ratios demonstrated a balanced approach to underwriting and operational efficiency. The Combined Ratio remained robust at 79.8%, underscoring Beema's disciplined risk management and operational resilience.

Damaan Islamic Insurance Company Q.P.S.C. ("Beema") is a pioneering Islamic insurance provider listed on the Qatar Stock Exchange (Ticker: BEMA). It holds a Moody's A3 Long-Term Insurance Financial Strength Rating and an AM Best A- (Excellent) rating, underscoring its commitment to offering innovative, Shari'a-compliant solutions.

Operational efficiencies were achieved in 2024 through process enhancements and technological advancements. Key initiatives included the optimization of claims and underwriting processes, leading to measurable improvements in efficiency and customer satisfaction. The Company launched an enhanced online portal and mobile application to simplify customer engagement and introduced automated tools to streamline operations. Compliance frameworks were strengthened in line with Qatar Central Bank regulations, ensuring robust governance practices. Beema also made progress in its digitization efforts, including the automation of garage allocations and the introduction of risk-scoring systems to enhance compliance monitoring.

Beema expanded its market presence through strategic partnerships and customer acquisition efforts. Highvalue agreements with corporate clients and the broadening of the retail customer base played a significant role in reinforcing Beema's market leadership. Additionally, the Company achieved significant Qatarisation, showcasing its commitment to fostering local talent in alignment with Qatar's National Vision 2030.

Based on the strong results achieved, Beema's Board of Directors has decided to recommend to the Annual General Assembly an annual dividend to shareholders equivalent to 20% of Beema's issued and paid-up share capital amounting to QAR 40.0 million (QAR 0.2 per share).

Commenting on the results, Nasser Al Misnad, CEO of Beema, stated: "The year 2024 marks a significant milestone in Beema's journey as we continue to demonstrate resilience and adaptability in a rapidly changing market environment. Our strong financial results are a testament to our disciplined underwriting practices, innovative strategies, and commitment to operational efficiency. Beema's achievements this year reflect the collaborative efforts of our teams to deliver exceptional value to our shareholders and policyholders. As we move forward, we remain focused on leveraging technology to enhance customer experience, expanding our market presence, and strengthening our governance frameworks. Looking ahead to 2025, we are determined to align our strategic initiatives with Qatar's Vision 2030, ensuring that we contribute meaningfully to the nation's economic growth and development."

For the complete financial statements for the financial year ended 31 December 2024 and additional information, please visit <u>www.beema.com.qa</u>. For any inquiries, please contact Beema's Investor Relations Department at investorrelations @beema.com.qa

Important information

This press release has been prepared by Damaan Islamic Insurance Company "Beema" (Q.P.S.C.) (the "Company") for informational purposes only. This press release does not constitute an offer or invitation or solicitation of any offer to subscribe for or purchase any shares or other securities or recommendation to invest in any shares or other securities. This press release is not intended to be relied upon as the basis for an investment decision, and is not, and should not be assumed to be, complete. It is provided for information purposes only. Any investment is subject to various risks, none of which are outlined herein. All such risks should be carefully considered by prospective investors before they make any investment decision.

Whilst the information in this document has been published in good faith, the Company does not provide any guarantees, warranties or other assurances (express or implied) regarding the accuracy or completeness of this information. The Company, its affiliates and any of its or their respective directors, officers, partners, members, employees, agents or



PRESS RELEASE Damaan Islamic Insurance Company "Beema" Q.P.S.C.

advisers assume no liability or responsibility and owe no duty of care for any consequences of any person acting in reliance on the information contained in this press release or for any decision based on it. The Company does not undertake to provide access to any additional information or to update this press release or to correct any inaccuracies which may become apparent.

Statements contained in this press release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, projections, opinions and beliefs of the Company. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties and other factors, and reliance should not be placed thereon. In addition, this press release contains "forward-looking statements." Actual events or results or the actual performance of the Company may differ materially from those reflected or contemplated in such forward-looking statements.

This press release has not been approved by the securities regulatory authority of Qatar or any other state or jurisdiction.

Press Release end

